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VOORAF 

 
2022 zit erop en we rijgen weer een jaar aan het voortbestaan van onze tuin. Daar mogen we 

best trots op zijn, de tuin ligt er prachtig bij, wordt alleen maar mooier. Het jaar 2022 was een 

jaar met gewone en met bijzonder zaken die we in dit jaarverslag belichten. 

Gewoon? We beheren met een grote groep vrijwilligers en een kleine professionele inzet een 

tuin van maar bijna 11 hectare; dat is eigenlijk best bijzonder. Ook hier en nu grote dank aan 

al die vrijwilligers en de professional die dit elk jaar weer voor elkaar krijgen. En wat is er in 

het afgelopen jaar in de warmte gezweet, wat is er weer hard gewerkt. 

Ook al bijna gewoon die enorme stroom bezoek aan onze tuin, een voorzichtige schatting 

laat zien dat we ongeveer 100.000 bezoeken per jaar kunnen tellen. Daarmee zeker de meest 

bezochte plek in Wageningen. 

Ook al bijna gewoon dat we financieel het hoofd boven water weten te houden, maar als we 

een paar jaar terugkijken is dat eigenlijk best wel bijzonder. Met onze partners en financiers 

weten we de tuin een echte toekomst te geven. Ook in 2022 weer subsidie van de gemeente 

Wageningen, sponsoring van WUR, inkomsten uit activiteiten en evenementen en tenslotte 

onze grote groep donateurs; allemaal weer dank voor jullie bijdrage. 

Best wel bijzonder was het uitvoeren van een tweetal grote projecten: nieuwe poelen voor 

kamsalamanders en het aanleggen van een nieuwe beregeningsinstallatie in de hele tuin. 

Fantastisch dat dit gelukt is, een redding voor de tuin en alle collecties. Projecten die we 

uitvoerden met financiële steun van het Cultuurfonds, van de provincie Gelderland, van een 

vermogensstichting en vanuit een particuliere gift. Het overblijvende deel werd betaald uit 

een ontvangen legaat. 

We gaan lekker door, gaan verder met zorgen voor onze tuin, proberen daar waar mogelijk 

te verbeteren. Laten we hopen dat ook 2023 succesvol wordt. 

 
Dedde Smid, directeur Stichting Belmonte Arboretum 



BESTUURLIJKE ORGANISATIE 

De Raad van Toezicht (RvT) van de Stichting Belmonte Arboretum (SBA) bestaat uit de 

volgende leden: Lucas Noldus (voorzitter), Angelique van Helvoort, Theo van Hintum, Derk 

Hoek, Peter Oude Ophuis. Directeur-bestuurder van de SBA is Dedde Smid. 

Elk lid van de RvT heeft naast bestuurlijke ervaring ook een specialistische ‘inbreng’. 

De RvT vergaderde vier keer in 2022. Vast agendapunt is de wandeling door de tuin, waar de 

directeur de RvT bijpraat over alle ontwikkelingen. Elke zes weken vindt overleg plaats tussen 

de voorzitter van de RvT en de directeur. 

Samenstelling van de Raad van Toezicht en schema van aan- en aftreden: 

Lucas Noldus (voorzitter) november 2016 - november 2024 

Derk Hoek november 2016 - november 2024 

Theo van Hintum februari 2017 - februari 2025 

Peter Oude Ophuis mei 2017 - mei 2025 

Angelique van Helvoort februari 2018 - februari 2023 

De eerste benoeming van de leden van de Raad van Toezicht geschiedt voor een periode van 

vijf jaren. De Raad van Toezicht stelt voor de periode daarna een rooster van aftreden op, 

waarin jaarlijks een lid wordt herbenoemd of vervangen voor een periode van drie jaren. In 

2022 worden Theo van Hintum en Peter Oude Ophuis herbenoemd voor een periode van drie 

jaar. 

 

De Raad van Advies (RvA) bestaat uit de volgende leden: Rens Buchwaldt (voorzitter), Michiel 

Lindenbergh, Eric Schranz, Willemijn Vader. De rol van de RvA is om vanuit specifieke 

deskundigheid bij te dragen aan het instandhouden en verder ontwikkelen van het Belmonte 

Arboretum. Alle leden van de RvA bezitten dan ook een specifieke deskundigheid die 

Belmonte ten goede komt of het draagvlak voor de tuin vergroten kan. 

De RvA vergadert in 2022 één keer. Als hoofdonderwerp van deze bijzonder nuttige brainstorm 

komt de uitvoering van activiteiten en evenementen aan de orde. 

 

FINANCIEEL 

2022 Is in meerdere opzichten, maar zeker ook financieel, een bijzonder jaar. Niet eerder 

besteden we zoveel geld aan onze tuin, maar ook niet eerder komt er zoveel geld binnen. 

We slagen erin, ook in 2022, om de reguliere exploitatie redelijk rond te krijgen. Soms een 

beetje over, soms een beetje tekort, maar de laatste jaren gemiddeld rond de 0. 

In 2022 voeren we een tweetal grote projecten uit, kamsalamander en beregening, die samen 

ongeveer 145.000 aan kosten met zich meebrengen. Daarvan weten we 105.000 aan extern 

geld te halen, de rest werd betaald uit een ontvangen legaat. 

Zoals al eerder gezegd ontvangen we een aanzienlijk legaat uit de erfenis van Frederike 

Sieders. Middelen te gebruiken voor projecten in onze tuin die toegevoegd worden aan het 

reguliere, dagelijkse werk. Dus geen geld voor grasmaaien, maar nu wel voor een 

beregeningsinstallatie. De ontvangst van dit legaat geeft nieuwe mogelijkheden, nieuwe kansen. 

Het gebruik van deze middelen is beschreven in een notitie die is goedgekeurd door de Raad van 

Toezicht. De middelen zijn zichtbaar  gemaakt op de balans door de instelling van het 

Projectenfonds Frederike Sieders



Naast deze bijzondere opbrengst blijven alle andere geldstromen redelijk stabiel. We zien wel 

een lichte daling van de inkomsten uit donateurs, maar daartegenover een hogere bijdrage 

uit de theetuin en uit de activiteiten die ontplooid worden. 

Op het niveau van de kosten zien we geen ‘rare zaken’. Uiteraard hebben ook wij te maken 

met hogere energielasten, betekent meer activiteiten meer kosten voor schoonmaak, en 

uiteraard gaan tarieven omhoog. Maar de meeste zaken waren voorzien in en gedekt door 

de begroting. Samen met Raad van Toezicht wordt stevig de vinger aan de pols gehouden 

middels kwartaal rapportages. 

Al met al een positief beeld, we hopen dat we dit kunnen continueren. 

 
 

PLANUITVOERING 

Twee grote projecten die de gehele tuin op zijn kop zetten. Een opmerking van een vaste 

wandelaar bij het zien van alle sleuven in de grond voor de beregening: “grote mollen dit 

jaar…” spreekt boekdelen. Beide projecten werden uitgevoerd door Aquaco en door De 

Gooijer uit Ede. De projectleiding berust bij de directeur die hier graag vrije tijd voor 

opoffert. Het resultaat mag er zijn! In april 2022 werd de beregening aangelegd en begin 

mei in werking gezet. We kunnen nu ’s nachts beregenen in verschillende zones, allemaal 

aangestuurd door een zelf te programmeren computer. Na wat aanloopproblemen nu echt 

een toevoeging. Met de hete en droge zomer is anders wellicht een groot deel van de 

collectie verdroogd en doodgegaan, nu is de schade minimaal. In 2023 gaan we nog een 

aantal kleine aanpassingen doen om alles te perfectioneren. 

En dan het project voor de Rode Lijstsoort de Kamsalamander. Een bedreigde diersoort die in 

onze poelen voorkwam. Maar de poelen groeiden dicht, waren aan het verlanden en zo 

verdween het biotoop voor de kamsalamander. Er zijn nu twee prachtige vijvers/poelen 

gegraven, de bodem bekleed met een natuurlijk materiaal. In het voorjaar van 2023 worden 

beide poelen aangeplant zodat er weer prachtige locaties ontstaan voor deze bijzondere 

dieren. 

In 2022 worden er verder weer een flink aantal nieuwe bomen aangeplant en wordt er weer 

een inventarisatie gedaan van het gehele bomenbestand. Het blijkt duidelijk dat het 

bomenbestand slechter wordt, dat er soorten zijn die echt last hebben van het veranderend 

klimaat en/of van de arme grond. De zoektocht naar nieuwe collecties gaat dan ook 

onverminderd voort. 

 
ONDERHOUD 

In 2022 wordt de laatste hand gelegd aan het onderhoudsplan. Naast een generiek verhaal, 

de beheervisie, is er per locatie in de tuin een onderhoudsplanning vormgegeven. Hierin is te 

zien welke werkzaamheden op welk moment in een jaar moeten worden uitgevoerd. Het is 

nu aan de hovenier, samen met de vrijwilligers, om dit plan te gaan gebruiken als leidraad. 

Een ander aspect wat meer en meer zichtbaar wordt is de toestand van de paden in onze 

tuin. Door de felle regenbuien krijgen we steeds meer te maken met erosie van de paden, we 



zullen daarvoor een oplossing moeten verzinnen. 

En om ook nog te noemen: we gaan in het najaar met alle vrijwilligers naar de Rozenhof in 

Lottum. Goed om te zien hoe een andere tuin omgaat met de uitvoering van 

werkzaamheden, met vrijwilligers. En daarnaast een lekkere lunch en een fijne rondleiding. 

 
ONZE OMGEVING 

Het Belmonte Arboretum vervult een belangrijke taak, in Wageningen en ver daarbuiten. 

We kennen de functie als erkende botanische tuin, als geregistreerd museum. Uit dien 

hoofde zijn er veelvuldig contacten met collega tuinen, via de vergaderingen van ons 

samenwerkingsverband, de NVBT of op individueel niveau. Een paar voorbeelden: 

• Onze plantetiketten worden geproduceerd bij één van onze collega tuinen, voor ons 

goedkoper dan commercieel laten uitvoeren, voor hen een extra bron van inkomsten; 

• Wij beheren de collectiedatabase van Paleis ’t Loo en van Het Muiderslot voor hun 

groene collecties; 

• We werken samen met de Nederlandse Rhododendron Vereniging en met de 

International Camellia Society op het gebied van collecties die een plek in onze tuin 

hebben; 

• Met de gemeente Wageningen zijn we gekomen tot een goede oplossing ten aanzien 

van kapvergunningen. Een oplossing die gebaseerd is op effectiviteit en vertrouwen! 

• Er is wetenschappelijk onderzoek vanuit WageningenUR gedaan naar de genetische 

code van wilde rozen. 

• Er worden snoeicursussen in onze tuin gegeven door de Volksuniversiteit 

• We ontvangen nooit eerder zoveel bezoekers, we schatten nu ongeveer 

100.000 bezoeken per jaar! 

 
TENSLOTTE 

2022 Is weer een bijzonder gewoon of een gewoon bijzonder jaar. We voeren met zijn allen 

ons werk uit en doen flink wat extra. Daarmee dragen we nog steeds allemaal bij aan deze 

bijzondere plek. 


